
Zápisnica z Konferencie SZOŠ konanej dňa 26.11.2023   v Banskej  Bystrici  na  

Strednej  odbornej  škole Pod  Bánošom  80. 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

Program: 

1. Otvorenie 

2. Program a voľba pracovného predsedníctva     

3. Predstavenie kandidátov 

4. Voľby do orgánov SZOŠ 

5. Kalendár pretekov 

6. Aktualizácia prestupového poriadku 

7. Diskusia 

8. Záver 

 

K bodu 1 Otvorenie 

Rokovanie konferencie otvoril a prítomných privítal Martin Václavík.  

 

Zisťovanie počtu delegátov: 

Bolo pozvaných 33 delegátov s právom účasti. Prítomných je 25 delegátov, čo je nadpolovičná väčšina. 

Konferencia  je uznášaniaschopná. 

 

M. Václavík odovzdal slovo predsedovi SZOŠ Andejovi Patrášovi.  

A.Patráš privítal delegátov a v skratke zhrnul doterajšiu činnosť zväzu za rok 2023, vyzdvihol výsledky 3 

reprezentantov - Filipa Jančíka (OB), Terezy  Šmelíkovej (OB) a Šimona Mižúra (PreO), stručne zreferoval 

spôsob a výšku financovania zväzu prostredníctvom štátneho príspevku, ktorý by mal ostať v r. 2024 

v rovnakej výške a dotkol sa aj pripravovaných zmien v oblasti legislatívy – vzniká nové ministerstvo 

cestovného ruchu a  športu, čo do budúcna predpokladá navýšenie financií pre športové zväzy o 20 – 30%, 

čo je dobrá správa. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

K bodu 2 Program a voľba pracovného predsedníctva   (PP)  

Návrh pracovného predsedníctva: 

 Martin Václavík – predsedajúci  

 Judita Sádecká – zapisovateľ 

 Peter Mižúr – overovateľ zápisnice 

 Pavol Poláček, ml. – skrutátor 1 

Peter Krnáč – skrutátor 2 

Hlasovanie o zložení PP: 

Za: 25    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Zloženie PP bolo jednomyseľne schválené. 

 

Bol predstavený hosť  -  Šimon Mižúr 

Hlasovanie o prítomnosti hosťa: 

Za: 25    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Prítomnosť hosťa bola jednomyseľne schválená. 



M. Václavík prečítal pogram  a vyzval delegátov k pripomienkovaniu, resp. doplneniu programu. 

Pripomienky, ani návrhy neboli, prebehlo hlasovanie: 

 

Hlasovanie o znení programu: 

Za: 25    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Program bol schválený. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

K bodu 3 Predstavenie kandidátov do orgánov SZ0Š 

Postupne boli predstavení kandidáti do orgánov SZOŠ - príloha č. 1. 

Predbežný Zoznam kandidátov do orgánov SZOŠ 2023.pdf
 

M. Václavík vyzval prítomných na zámenu, resp. doplnenie ďalších mien. Návrhy neboli. 

J. Mižúr navrhol, aby v zmysle zákona o športe dostali priestor v orgánoch zväzu aj zástupcovia 

športovcov.  

Odpovedal A. Patráš aj R. Jonáš: privítame zástupcov športovcov, ak sa prihlásia. M. Václavík potvrdil 

túto možnosť prečítaním  čl. 10, bod 5  stanov SZOŠ. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

K bodu 4 Voľby 

Návrh na zloženie volebnej komisie, ktorá bude riadiť voľby do orgánov SZOŠ: 

 Lukáš Simočko  

 Eva Farkašová 

 Milan Petrinec 

 

Hlasovanie: 

Za: 25    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Zloženie volebnej komisie  bolo schválené.  

VK si zvolila svojho predsedu – Lukáš Simočko. 

 

Pod vedením volebnej komisie boli postupne tajným hlasovaním volení kandidáti na jednotlivé posty. 

Hlasovanie: 

        Za: Proti: Zdržal sa: 

Predseda SZOŠ – Andrej Patráš     25 0 0 

Podpredseda SZOŠ – Radoslav Jonáš    23 0 2 

Členovia: Martin Václavík     24 0 1 

  Judita Sádecká     24 0 1 

  Ladislav Pompura    24 0 1 
 

Predseda disciplinárnej komisie  – Dušan Hrnčiar  23 0 2 

Podpredseda disciplinárnej komisie – Erika Nemcová  25 0 0   

Člen disciplinárnej komisie – Katarína Schenková  25 0 0   
 

Predseda komisie rozhodcov – Martin Václavík   24 0 1   

Podpredseda komisie rozhodcov – Martin Jonáš  24 0 1   

Člen komisie rozhodcov  – Zdenko Roháč   23 0 2   



Predseda sekcie OB –  Radoslav Jonáš    22 0 3 

Predseda sekcie OC – Katarína Müller Papugová  25 0 0 

Predseda sekcie LOB – Valér Franko    25 0 0 

Predseda sekcie PO – Ján Furucz    25 0 0 

 

M. Václavík konštatoval, že voľby prebehli korektne a zdôraznil, že funkčné obdobie orgánov SZOŠ trvá 2 

roky, teda do r. 2025. 

 

L. Pompura navrhol zverejniť v zápisnici aj fakt, že jeden post v predsedníctve nie je obsadený. Je tu 

priestor aj pre mladšiu generáciu primárne z radov aktívnych pretekárov. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

K Bodu 5 Kalendár pretekov na r. 2024 

R. Jonáš predstavil kalendár pretekov – príloha č. 2:  

Kalendar SZOŠ 2024.pdf
 

− kalendár rešpektuje pravidlo – 2 týždňová prestávka medzi pretekmi 

− rešpektuje termíny dôležitých medzinárodných pretekov, na ktorých sa zúčastňujú naši 

reprezentanti 

− obsahuje 15 pretekov v OB: 11 SRJ, 4 MSR, 4 štafety (už za r. 2023 sa vytvára rebríček štafiet, v r. 

2024 bude pokračovať), 1 preteky KOB ATU v spolupráci s HU klubom, 1 dvojkolo SR štafiet bude 

mimo územia SR  

 

A. Patráš ešte upozornil, že termín CESOM je problémový kvôli organizácii  CEYOC v rovnakom čase.        

A tiež sa v tomto termíne organizuje oficiálny kemp pre reprezentantov na ME, hrozí významný výpadok 

mladých pretekárov na podujatí. 

J. Pollák taktiež avizoval, že termín spoločných MSR a MHU sa ešte upresní, pretože pôvodný termín 

nevyhovuje maďarskej strane kvôli eurovoľbám v HU. Predpokladá sa, že do polovice decembra bude 

známy definitívny termín podujatia. 

 

R. Jonáš rozprúdil diskusiu ohľadom zaradenia MSR a M HU medzi WRE preteky, čo by malo za následok 

prispôsobiť tomuto  rozhodnutiu aj formát pretekov: s alebo bez kvalifikácie pre slovenských pretekárov. 

Diskusia bude pokračovať aj mimo konferencie. 

 

R. Jonáš poďakoval Michalovi Krajčíkovi za pomoc pri zostavovaní kalendára. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

K bodu 6 Aktualizácia prestupového poriadku 

R. Jonáš - Sekcia OB navrhla formálnu zmenu prestupového poriadku v téme mimoriadneho hosťovania 

v štafetách. Potreba zmeny vyvstala v dôsledku zmeny štruktúry predpisov upravujúcich pravidlá v OB 

a touto úpravou sa predpisy Súťažný poriadok a Prestupový poriadok v téme mimoriadneho hosťovania 

(m.h.) v štafetách dávajú do súladu – príloha č. 3.  

Aktualizácia Prestupového poriadku SZOŠ.pdf
 



Pravidlá m.h. sa ale ponechajú aj vo Vykonávacích predpisoch pre iné druhy orientácie – OC, LOB, PreO. 

 

Sekcia OB plánuje naďalej pracovať s témou m.h. a podrobnejšie upraviť jeho pravidlá.  

J. Pollák zdôraznil potrebu presne definovať pravidlá účasti zahraničných pretekárov a zostavovania 

štafiet z ich radov.  Rád by sa vyhol situácii, kedy silné zahraničné štafety v mládežníckych kategóriách 

deklasujú našich pretekárov z medailových umiestnení, čo môže mať za následok výpadok dotácii, ktoré 

sú naviazané na výsledky na majstrovských pretekoch. 

Prebehla diskusia na túto tému a R. Jonáš ju uzavrel s uistením, že pravidlá sú otvorené zmenám. 

 

Hlasovanie za prijatie zmeny prestupového poriadku 

Za:  25    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Zmena bola jednomyseľne prijatá 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

PRESTÁVKA 15 min 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

K bodu 7 Diskusia 

1. A. Patráš v krátkosti zhrnul históriu vývoja odvodu z pretekov, ktorý sa zaviedol v r. 2019.           

R. Jonáš vysvetlil zámer jeho zavedenia – náväznosť na dlhodobú stratégiu rozvoja OB. Ukázalo 

sa, že je to efektívny nástroj na financovanie potrieb zväzu, ale stále nepostačujúci.                            

A. Patráš predstavil návrh na navýšenie odvodu z 1 € na 2 €/pretekár  a návrh na jeho použitie –  

príloha č. 4,  s ambíciou schváliť  oba návrhy na jarnej konferencii.     

odvod návrh.pdf 

Použitie sa navrhuje v takejto štruktúre:  

− po 10% z odvodu je vyčlenených pre OC, LOB, PO 

− 70% z odvodu je vyčlenených pre OB  

Účely použitia:  

− 50% sa použije na aktivity zamerané na rozvoj členskej základne klubov, prípadne vznik 

nových klubov 

− 50% sa čiastočne použije na financovanie trénerských pozícií v reprezentáciách, resp. 

podpory trénerov v oblastiach podľa objemu získaných prostriedkov z odvodu 

 

Vyzval prítomných na diskusiu. 

1) Hana Šmelíková – podporuje návrh, ale s podmienkou, aby nevznikala povinnosť odvodu 

z pretekov, kde sa nevyberá štartovné. Stáva sa tak pri pretekoch v PO, kde sú často 

organizované preteky iba ako ukážkové a účastníci štartovné neplatia. A. Patráš uznal 

túto požiadavku ako legitímnu. R. Jonáš poznamenal, že je potrebné sa na vec pozrieť aj 

z druhej strany: z odvodu bude mať PO v zmysle nového návrhu použitia nárok na 

požiadanie vo výške 10% v rámci princípu solidarity. Ale ak nebudú odvodom z vlastných 

pretekov prispievať, bolo by nespravodlivé príspevok z odvodu čerpať. 

2) P. Poláček – posťažoval sa na disproporciu v odvádzaní odvodu. Klub ŠK Pezinok najviac 

prispieva vzhľadom na vysoký počet pretekárov, ktorí chodia na preteky. Avšak, na ich 

preteky prišlo pretekárov najmenej (napr. 150 p-ov. na štafety). Organizácia takých 

pretekov je potom málo efektívna, pre klub až zaťažujúca. 

3) J. Wallner pritakal, že princíp spravodlivosti v takýchto prípadoch nie je dodržaný – viac 

sú zaťažené kluby s vyšším počtom pretekárov. Navrhuje z odvodu prispieť aj 

file:///C:/Users/ukuke/Documents/Moje/1_SZOŠ/Konferencie/2023/November%20volebná/odvod%20návrh.pdf


organizátorovi, aby sa mu náklady kompenzovali. Na to reagoval R. Jonáš, že už sa tak 

stalo a práve Pezinok dostal kompenzáciu 500,- €. Práve odvod by mal napomôcť 

k nárastu členskej základe, čím by sa účasť na pretekoch zvýšila. Rado ešte rozvinul tému 

nízkej účasti pretekárov najmä na štafetách a načrtol niektoré možné riešenia – 

mimoriadne hosťovanie; zdieľaný hárok na prihlasovanie pre vytvorenie štafiet, ak sa 

v klube zložiť štafetu nedarí; rebríček štafiet, a iné aktivity podporujúce atraktivitu 

pretekov. 

4) M. Václavík – súhlasí s P. Poláčekom. Počet štartujúcich na pretekoch klesá a to sa 

odráža na odvode.  

5) J. Pollák – tiež súhlasí s P. Poláčekom. Napriek tomu ale odvod schvaľuje a súhlasí aj 

s navýšením. Zdôraznil, že je dôležité, aby boli pravidlá čerpania príspevku čo 

najspravodlivejšie, výsledkom čoho by mal byť v budúcnosti nárast členskej základne. 

Nech je to investícia do ďalšieho rozvoja a nie len vratka za preteky. 

6) Igor Patráš – je tu ešte jeden málo viditeľný aspekt a to, že reprezentanti, ktorých 

podpora je z odvodu významná, sú práve z týchto veľkých klubov. To znamená, že tieto 

kluby sú z odvodu takto nepriamo podporené.   

7) J. Sádecká sa pýtala na mechanizmus použitia odvodu.  

R. Jonáš a A. Patráš odpovedali: nie je žiadny direktívny postup, kluby požiadajú komisiu 

rozvoja o príspevok z odvodu v zmysle daných pravidiel a komisia posúdi relevantnosť 

a príspevok poskytne, resp. aj komisia rozvoja môže vydať výzvu voči klubom na 

podporu napr. trénerov. Sekcie LOB, OC, PO by mali podať žiadosť do 30.11. v roku, ak 

tak neučinia, ich nárok na príspevok sa prerozdelí inak.  

 

2. Rozprúdila sa diskusia k téme  lesných štafiet, do ktorej  sa postupne zapojili: D. Polónyiová, P. 

Krnáč, J. Mižúr, M. Petrinec, H. Šmelíková, R. Jonáš. Diskutujúci sa zaoberali problémovými 

aspektami lesných štafiet a návrhmi na ich riešenie:  

Postrehy a návrhy na riešenie: 

− účasť na lesných pretekoch v kombinácii so štafetami  v mládežníckych kategóriách býva 

problémová z dôvodu, že ak nie je kategória pre MW 10, 12, ale aj 16, pretekári v tomto 

veku neprídu  ani na lesné preteky. Z toho potom plynie aj nižší odvod z pretekov 

Návrhy na riešenie: 

• zaviesť štafety pre M, W 10,12 a 16 ročných 

• zaviesť vyššie štartovné pre kategórie OPEN a K3, aby boli kombinované preteky 

efektívne z pohľadu nákladov 

− problém je aj vo veteránskych kategóriách v M aj W, kedy z dôvodu nízkej účasti starších 

pretekárov, títo sú zaradení do kategórií  35-károv, čo ich potom od účasti odrádza. 

Návrhy na riešenie: 

• vytvoriť kategórie aj MW 210 

• nedržať sa striktne pravidiel, že štafety musia byť 3-členné, v prípade veteránov  

by mohli byť aj dvojčlenné, ak je účasť nízka 

• naopak, zaznel názor nevymýšľať nové formáty a zachovať ráz štafiet v zmysle 

prijatých pravidiel, tak, aby majstrovské preteky nestratili dôstojnosť  

 

3. D. Polónyiová – privítala by, keby sa na stránke SZOŠ objavovali rôzne reporty, komentáre, 

správy z pretekov.  



A. Patráš – takéto komenty píše Marián Dávidík, prípadne iný člen. Ale je tu priestor na 

zlepšenie. 

 

4. D. Polónyiová – trvá na odovzdávaní diplomov na majstrovských pretekoch  mládežníckym  

kategóriám, sú za to v škole odmeňovaní.  

Nie je záujem zo strany SZOŠ diplomy rušiť pre kategórie do 35 r., odporúča sa však 

organizátorom diplomy si vopred predpripraviť, aby ich vypisovanie nebolo zdĺhavé. 

 

5. A. Patráš si vypýtal názor na odovzdávanie medailí vo veteránskych kategóriách. Odzneli rôzne 

názory od zbytočnosti až po nutnosť z dôvodu, že sme uznaný šport a z tohto dôvodu je 

odovzdávanie  medailí na MSR legitímne. V tejto téme sa do budúcna nič nemení. 

 

6. J. Pollák poďakoval všetkým, ktorí sa dobrovoľne podieľali na organizácii WMOC, za pomoc, 

ochotu prispieť k spoločnému dielu, resp. sa podujatia zúčastnili ako pretekári. Podobne, aj A. 

Patráš a ďalší  poďakovali Klubu OB ATU KE, špeciálne J. Pollákovi za fantastické podujatie, ktoré 

bolo vysoko hodnotené nielen od samotných účastníkov, ale najmä  z úrovne IOF. Poďakoval  aj 

za príspevok z podujatia pre SZOŠ, ktorý  bude v budúcom roku použitý na rozvoj OB. 

 

7. R. Jonáš avizoval, že 10.2.2024 bude organizované školenie rozhodcov, organizátorov. Hlavnou 

témou by mali byť zmenené pravidlá a druhou témou bude téma zaoberania sa protokolmi 

z pretekov. Organizátorom sa odporúča popísať v protokole všetky nedostatky, resp. závady 

z pretekov pre poučenia sa pre budúcich organizátorov. Tým vzniká aj priestor pre prípadnú 

úpravu pravidiel.  

 

8. P. Poláček, ml. (podporil aj J. Wallner) – navrhol, aby boli pripravené vzorové propozície pre 

organizátorov, kde by boli preddefinované hlavné body, úlohy, na  ktoré sa organizátor 

potrebuje sústrediť, aby sa tak eliminovali organizátorské chyby.  

R. Jonáš prisľúbil takýto vzor propozícií pripraviť. 

 

9. R. Jonáš – kluby si môžu zaškoliť svojich rozhodcov aj sami a to rozhodcov úrovne R3 a R2, ak 

také školenie bude viesť rozhodca úrovne R1. 

 

10. P. Krnáč poukázal na problém v školeniach rozhodcov versus podmienky v zmysle smernice. 

 

11. A. Patráš – plánuje sa školenie trénerov 2 krát on-line formou a 1 krát  prezenčnou formou  

v predbežnom termíne 27. – 28.4.  

 

12. J. Sádecká – v súvislosti so školeniami spomenula možnosť využiť grant z nadácie V4 

(Vysegradfound) na podporu vzdelávania pre účastníkov krajín V4. Žiadosti sa môžu podávať 3x 

do roka. Spomenula tiež novelu zákona o dobrovoľníctve (D), z ktorého vyplýva istá forma 

podpory zo strany štátu pre organizácie prijímajúce D činnosť. Bolo by vhodné zákon preskúmať 

kompetentnou osobou a zaoberať sa touto možnosťou. 

 

13. M. Václavík dal hlasovať o ukončení diskusie: 

 



Hlasovanie za ukončenie diskusie 

Za:  25    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Diskusia bola ukončená 

 

Zapísala:  Judita Sádecká   ................................... 

Overil:    Peter Mižúr   ................................... 

V Banskej Bystrici, 26.11.2023 


